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Justering 

 

Protokollet justeras med digital signering och saknar därför 
namnunderskrifter 
 
Sekreterare Martin Fransson 

Ordförande Malin Lauber 

Justerare Pernilla Tornéus 

Justerade paragrafer § 106-132 

Ajournering 14.25 – 14.30 

Anmärkning Ärendena behandlades i följande ordning: § 106-
111, 113, 112, 114-132 
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§ 106 Dnr 302917 
 

Justering av protokoll 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen utser Pernilla Tornéus (M) till att justera protokollet. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen ska besluta vem som jämte ordförande ska justera 
protokollet. 
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§ 107 Dnr 2023-00504 
 

Medborgarförslag om Wexnet 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget enligt Växjö  
kommunföretag AB:s yttrande i ärendet där följande framgår:  
Wexnet AB:s verksamhet ska vila på en affärsmässig och långsiktigt  
hållbar grund. Bolaget ska utveckla IT-infrastrukturen, sträva efter att  
ha ett öppet nät och avgifter som gör produktern och tjänster attraktiva  
på marknaden.  
 
Wexnets fiberutbyggnad inom verksamhetsområdet nu är nära 98%,  
sammantaget. Löpande effektiviseringar och prisjusteringar är en  
nödvändighet för att hålla budgeten i balans. 
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit om Wexnet AB. Förslagsställaren 
föreslår att Wexnet inte ska vara ett vinstdrivande bolag samt att 
Wexnets avgifter inte ska höjas utan att alla ska ha tillgång till fiber. 
 
Kommunfullmäktige har överlämnat beslutanderätten i ärendet till 
kommunstyrelsen.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 101/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen avslår medborgarförslaget enligt Växjö  
kommunföretag AB:s yttrande i ärendet där följande framgår:  
Wexnet AB:s verksamhet ska vila på en affärsmässig och långsiktigt  
hållbar grund. Bolaget ska utveckla IT-infrastrukturen, sträva efter att  
ha ett öppet nät och avgifter som gör produktern och tjänster attraktiva  
på marknaden.  
 
Wexnets fiberutbyggnad inom verksamhetsområdet nu är nära 98%,  
sammantaget. Löpande effektiviseringar och prisjusteringar är en  
nödvändighet för att hålla budgeten i balans. 
 
Växjö Kommunföretag AB har i § 157/2023 yttrat sig över 
medborgarförslaget. 
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Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställaren 
Växjö Kommunföretag AB 
Wexnet AB 
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§ 108 Dnr 2024-00138 
 

Medborgarförslag om att återanvända Växjös 
nuvarande simhall som hälsobad 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget att en utredning av det 
framtida ändamålet med den nuvarande simhallens lokaler pågår. 
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag om att återanvända Växjös nuvarande simhall som 
hälsobad har inkommit till kommunstyrelsen.  
 
Förslagsställaren föreslår att Växjö kommun ska renovera den 
nuvarande simhallen och bygga en SPA-avdelning och kallbad med bastu 
och brygga ut i Växjösjön. Renoveringen föreslås ske i samband med 
byggandet av den nya simhallen på Bäckaslövsområdet så att den nya 
simhallen byggs som en arena lämpad för tävling.  
 
Kommunfullmäktiges har överlämnat beslutanderätten i ärendet till 
kommunstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 102/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget att en utredning av det  
framtida ändamålet med den nuvarande simhallens lokaler pågår.  
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställaren 
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§ 109 Dnr 2024-00148 
 

Medborgarförslag om att anlägga en turistbyrå i 
gamla Växjö stationshus 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget med att det pågår en 
utredning kring nuvarande turistinformation. 
 
Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit där föreställarna föreslår att Växjö 
kommun arbetar fram en plan för en turistbyrå i Växjös gamla 
stationshus där turistbyråns lokaler lyfter fram bemärkta personer, både 
historiska och nutida, med rötter i Växjö.  
 
Kommunen uppmanas även att påbörja förhandlingar med Jernhusen 
som äger det gamla stationshuset. 
 
Kommunfullmäktiges har överlämnat beslutanderätten i ärendet till 
kommunstyrelsen. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 103/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget med att det pågår en  
utredning kring nuvarande turistinformation.  
 
Kommunchefens yttrande i ärendet daterat 2024-03-11 
 
Yrkanden 
Christina Rosén (L) med instämmande av Pernilla Wikelund (SD): 
Kommunstyrelsen bifaller medborgarförslaget. 
 

Tomas Thornell (S): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
Beslutet skickas till 
 

För kännedom 
Förslagsställaren 
Kommunikationschefen 
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§ 110 Dnr 2023-00626 
 

Medborgarförslag om nytt kulturhus 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget med att 
utbildningsförvaltningen har fått i uppdrag att starta lokalprojekt för 
Kulturskolans behov. 
 

Bakgrund 
Ett medborgarförslag har inkommit där förslagsställaren föreslår att det 
gamla kommunhuset som nu står tomt ska användas till nytt kulturhus. 
Förslagsställaren beskriver att kulturskolan har behov av gemensamma 
lokaler för sin växande verksamhet och förslaget skulle innebära att 
Växjö kommun har ett kulturcentrum med konserthus, kulturhus och 
bibliotek.  
 

Kommunstyrelsen har remitterat medborgarförslaget till 
utbildningsnämnden som lämnat ett yttrande i ärendet. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 104/2023 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen besvarar medborgarförslaget med att 
utbildningsförvaltningen har fått i uppdrag att starta lokalprojekt för 
Kulturskolans behov. 
 
-Utbildningsnämndens yttrande i § 43/2024 där följande framgår:  
Dagens organisation av Kulturskolans undervisning är planerad utifrån  
lokalförutsättningar men även utifrån uppdrag om ökad tillgänglighet.  
Kulturskolan har i uppdrag att erbjuda vissa kurser i anslutning till  
skoldagens slut, samt även uppdrag att finnas tillgängliga i  
socioekonomiskt utsatta områden. Ovanstående faktorer får till följd att  
det innebär viss förflyttning inom ramen för lärarnas tjänster, vilket  
ansvariga chefer tar hänsyn till i planeringen.  
 
Utbildningsnämnden vill att Kulturskolans verksamhet ska fortsätta  
utvecklas och stärkas runt om i kommunen och göras tillgänglig för fler  
barn och unga. Detta inbegriper ekonomiska satsningar samt ett  
uppdrag från nämnden till utbildningsförvaltningen att ta fram förslag  
på lokalprojekt för Kulturskolan. 
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Beslutet skickas till 
 

För kännedom 
Förslagsställaren 
Utbildningsnämnden 
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§ 111 Dnr 357403 
 

Information om Växjö Linnaeus Science Park - 
Fredrik Lindblad, VD 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Fredrik Lindblad, VD informerar om bolagets verksamhet, dess 
fokusområden och hur man samverkar nationellt och internationellt. 
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§ 112 Dnr 2024-00006 
 

Kommunstyrelsens ekonomiska månadsrapport efter 
mars 2024 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna månadsrapport per mars 2024. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen ska återkommande under året få en månadsvis 
ekonomisk uppföljning. 
 
Beslutsunderlag 
Petra Granqvist, controller  informerar om ärendet vid dagens 
sammanträde. 
 
Arbetsutskottet har i § 113/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen beslutar att godkänna månadsrapport per mars 2024. 
 
Kommunchefen redogör i en skrivelse, daterad 25 mars 2024 för 
ärendet. Av skrivelsen framgår följande sammanfattning: Målet att 
bedriva sin verksamhet inom tilldelad budgetram är uppfyllt om det 
sammanlagda resultatet för styrelsens verksamheter blir noll eller 
bättre. Kommunstyrelsens helårsprognos bedöms till en positiv 
budgetavvikelse på sammanlagt 1 miljon kronor.  
 
-Ekonomisk månadsrapport per mars 2024 för kommunstyrelsen, 
kommunledningsförvaltningen 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Controller, kommunledningsförvaltningen 
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§ 113 Dnr 297093 
 

Information från ledamöter och ersättare 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Ordförande Malin Lauber (S) informerar om bland annat genomförd UF-
mässa, Energy Cities styrelsemöte, ett möte med Statens fastighetsverk 
om slottsruinen tillsammans med Region Kronoberg, Regionala rådets 
senaste möte samt från ägarsamrådet för Huseby Bruk AB. 
 
Pernilla Bodin (MP) informerar om Earth Week och de aktiviteter som 
genomfördes. 
 
Magnus P Wåhlin (MP) informerar om uppstarten av ICLD-projekt med 
bland annat kommunens vänort Ukraina och en kommande resa till 
Sarajevo inom projektet. 
 
Magnus P Wåhlin (MP) informerar också från ett möte om 
Länsstyrelsens miljömål och våtmarker samt från nätverket med sociala 
företag. 
 
Tomas Thornell (S) informerar från årsstämman för Kommuninvest. 
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§ 114 Dnr 339978 
 

Information från kommunchef 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Catharina Rydberg Lilja, kommunchef, informerar från möte med utökad 
koncernledning kring bland annat AI och Plan för lika villkor.  
 
Kommunchefen informerar också bland annat om ett 
koncernledningsmöte om civilt försvar och höjd beredskap. 
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§ 115 Dnr 302242 
 

Information från Växjö Kommunföretag AB 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar informationen i protokollet. 
 
Bakgrund 
Martin Edberg (S) informerar om att Växjö Kommunföretag AB beslutat 
om att föreslå oförändrad köavgift till bostadskön samt om upplåningen 
i koncernen. 
 
Catharina Rydberg Lilja, kommunchef informerar om läget med 
vakanser i Vidingehem AB:s bestånd samt planerade och vidtagna 
åtgärder med anledning av detta.  
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§ 116 Dnr 2024-00010 
 

Redovisning av protokoll 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen ska vid sina möten få en redovisning över beslut som 
fattats av utskotten på delegation.  
 
Protokollen från utskotten samt protokoll från Växjö Kommunföretag AB 
redovisas även för kännedom i sin helhet. 
 
Beslutsunderlag 
 
Protokoll 
- Kommunstyrelsens arbetsutskott 5 mars och 12 mars  
- Kommunstyrelsens näringslivs- och innovationsutskott 20 februari 
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§ 117 Dnr 2024-00017 
 

Redovisning av delegationsbeslut 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen godkänner redovisningen 
 
Bakgrund 
Upphandlingschefen, kommunstyrelsens ordförande och 
kommunchefen har lämnat en redovisning över beslut som fattats med 
stöd av kommunstyrelsens beslut om delegation enligt 6 kap 37 § 
Kommunallagen och i förekommande fall kommunchefens beslut om 
vidaredelegering. Redovisningen i rapporten gäller delegeringsbeslut 
registrerade under perioden 27 februari till 25 mars 2024.  
 
Delegationsbeslut om anställningar redovisas i en särskild rapport. 
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§ 118 Dnr 2023-00558 
 

Skrivelse om analys av lokalkostnader - Bo Frank 
(M) 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen besvarar skrivelsen med följande: 
Kommunfullmäktiges budget innehåller nyckeltal som mäter det 
skrivelsen föreslår.  
 
Kommunfullmäktiges budget innehåller också ett uppdrag om effektivt 
och renodlat lokalutnyttjande. I det ska lokalförsörjningsprocessen 
utvärderas.  
 
En effektiv lokalförsörjning och att hitta nya effektiviseringar är något 
alla nämnder och styrelser ska arbeta med. Därutöver har 
lokalförsörjningsgruppen ansvar för samordning och att vi gemensamt 
använder lokalresurser på ett effektivt sätt. 
 
Bakgrund 
Bo Frank (M) har inkommit med en skrivelse till kommunstyrelsen med 
följande innehåll:  
 
”Växjö kommun har inom vissa områden kraftigt ökade lokalkostnader 
som relativ andel av budgeten. Detta betyder i klartext mindre pengar 
till att anställa medarbetare.   
 
Under förra mandatperioden visade Arbete- och Välfärd på besparingar 
på lokalytor med fortsatt god verksamhet. I mitt uppdrag som ledamot i 
kommunstyrelsens hållbarhetsutskott har jag vid tillfällen vid interna 
möten efterfrågat om det finns något adresserat uppdrag att jobba med 
att krympa och effektivisera lokalytor som inte går ut över den operativa 
verksamheten. Något sådant uppdrag finns inte.  
 
Därför föreslår jag att kommunchefen ges i uppdrag att analysera hur 
lokalkostnadernas relativa andel av budgeten utvecklats i kommunen 
samt att föreslå åtgärder för att minska lokalkostnaderna.” 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 92/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen besvarar skrivelsen med att det finns mätbara 
nyckeltal i budgeten som uppfyller de önskemål som framförs i 
skrivelsen. 
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Kommunchefen har i en skrivelse daterad till den 20 februari 2024 
lämnat ett yttrande i ärendet. Av yttrandet framgår det bland annat att 
lokalförsörjningsavdelningen har i uppdrag att samordna och 
effektivisera lokalplaneringen ur ett koncernperspektiv. I avdelningens  
uppdrag ingår också att upprätta långsiktiga lokalbehovsprognoser samt 
agera som en samlad beställarkompetens åt Växjö kommuns 
förvaltningar. Som en del i detta arbetar man kontinuerligt med att se 
över hur lokaler nyttjas och hur de kan nyttjas på effektivare sätt. 
 
I både de styrandes och i oppositionens budgetförslag för 2024 
definieras nyckeltalet ”Kostnader för verksamhetslokaler, andel av 
budgeten”. Mätningen av nyckeltalet uppfyller det önskemål som 
lämnats i skrivelsen. 
 
Yrkanden 
Julia Berg (S): Kommunstyrelsen besvarar skrivelsen med följande: 
Kommunfullmäktiges budget innehåller nyckeltal som mäter det 
skrivelsen föreslår.  
 
Kommunfullmäktiges budget innehåller också ett uppdrag om effektivt 
och renodlat lokalutnyttjande. I det ska lokalförsörjningsprocessen 
utvärderas.  
 
En effektiv lokalförsörjning och att hitta nya effektiviseringar är något 
alla nämnder och styrelser ska arbeta med. Därutöver har 
lokalförsörjningsgruppen ansvar för samordning och att vi gemensamt 
använder lokalresurser på ett effektivt sätt. 
 
Anton Olsson (M) med instämmande av Pernilla Wikelund SD), Christina 
Rosén (L) och Jon Malmqvist (KD): Kommunstyrelsen bifaller skrivelsen. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt Julia Bergs yrkande. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på Julia Bergs yrkande 
Nej för att rösta på Anton Olssons yrkande 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt Julia Bergs yrkande med 8 röster mot 7 
röster för Anton Olssons yrkande. 
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Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)   Nej  
Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S)  Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Andreas Olsson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)   Nej  
Sofia Stynsberg (M)   Nej  
Suzanne Frank (M)   Nej  
Jon Malmqvist (KD)   Nej  
Christina Rosén (L)   Nej  
Pernilla Wikelund (SD)   Nej  
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  8 7  
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Förslagsställaren 
Ekonomi- och finanschefen 
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§ 119 Dnr 2023-00593 
 

Ansökan om värdskap för SM-veckan vinter 2026 
och 2027 

Kommunstyrelsens beslut 
Växjö kommun ansöker inte om värdskap för SM-veckan vinter 2026 och 
2027. 
 
Bakgrund 
Riksidrottsförbundet har den 1 december 2023 skickat ut information 
om möjligheten att ansöka om värdskapet för SM-veckan vinter 2026 
och 2027 till Sveriges samtliga kommuner. 
 
Kommunstyrelsen har remitterat Riksidrottsförbundets förfrågan till 
kultur- och fritidsnämnden för yttrande. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 91/2024 föreslagit följande: 
Växjö kommun ansöker inte om värdskap för SM-veckan vinter 2026 och 
2027. 
 
Kultur- och fritidsnämnden har i § 4/2024 lämnat ett yttrande i ärendet. 
Av yttrandet framgår det bland annat att i Växjö kommun finns i nuläget 
ingen skidstadion som uppfyller svenska skidförbundets krav för 
genomförande av SM veckan. Kravet från svenska skidförbundet är att 
kunna säkerställa tävlingens genomförande genom konstsnö på en 
homologiserad skidstadion (med säkerställda banor och anläggning som 
uppfyller de krav som ställs av FIS för att genomföra större tävlingar 
som Skandinavisk Cup, SM och Världcup med mera), med tillhörande 
administrationsbyggnad som klarar tävlingsformaten för individuell 
start, masstart, sprint, stafett samt i förekommande fall skiathlon. 
Tävlingsbanor ska finnas för sprint, 2,5 km, 3,3 km, 3,75 km och 5 km. 
Det ska också finnas uppvärmningsspår och glidtestområde i anslutning 
till tävlingsbanor och vallaby samt cirka 30 vallningsutrymmen med el 
och god ventilation. Därtill ställs krav på att arrangerade förening har 
erfarenhet från tidigare FIS-tävling eller liknande nivå av tävling.  
 
Den konstsnöanläggning som är under uppbyggnad av Växjö allmänna 
kultur– och idrottspark kommer inte utformas för att vara godkänd som 
skidstadion för SM-veckan enligt svenska skidförbundets kriterier. 
Kultur- och fritidsnämnden bedömer därför att Växjö kommun inte bör 
ansöka om värdskap för SM-veckan vinter 2026 och 2027. 
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Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Kultur- och fritidsnämnden 
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§ 120 Dnr 2024-00149 
 

Ansökan om stöd inom ramen för Klimatneutrala 
städer 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun innan sommaren 

2024 genomför en ansökan inom ramen för Viable Cities tredje 
utlysning om stöd till Klimatneutrala städer 2030. 

 
2. Kommunstyrelsen beslutar att ansöka om en förlängning av det 

befintliga arbetet med Klimatneutrala Växjö med tre månader, till 
årsskiftet 2024/2025. 

 
Bakgrund 
Växjö kommun har sedan 2019 varit en del av satsningen Klimatneutrala 
städer 2030, som bygger på utlysningar från innovationsprogrammet 
Viable Cities. Satsningen har som målsättning att skynda på 
omställningen till ett klimatneutralt samhälle 2030 med ett gott liv för 
alla inom ramen för de planetära gränserna. Arbetet sker genom att 
olika aktörer i samhället samverkar i omställningsarbetet, men också 
genom ett erfarenhetsutbyte mellan de 23 kommuner och sex 
myndigheter som deltar i Klimatneutrala städer. 
 
Viable Cities har informerat om att en utlysning om stöd för en tredje 
omgång öppnar under våren. De exakta förutsättningarna för 
utlysningen är ännu inte kända men väntas i mångt och mycket bygga på 
de tidigare utlysningarna. Krav brukar finnas på att ansökan innehåller 
ett konsortium med flera olika sorters aktörer. Konsortiet kan som 
helhet få 50 procent av kostnaderna i stöd för att genomföra arbete som 
skyndar på klimatomställningen. Genomförandeperioden väntas 
påbörjas i januari 2025 och pågå i tre år. 
 
Utöver detta har Viable Cities genom Energimyndigheten kommit med 
ett erbjudande om att ansöka om förlängning av befintliga projekt med 
tre månader, för att undvika att ett glapp uppstår i finansieringen mellan 
omgång två och omgång tre. I samband med en sådan ansökan om 
förlängning är det också lämpligt att ansöka om budgetändringar av 
befintlig satsning. 
 
Beslutsunderlag 
Hållbarhetsutskottet har i § 13/2024 föreslagit följande: 
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1. Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun innan sommaren 
2024 genomför en ansökan inom ramen för Viable Cities tredje 
utlysning om stöd till Klimatneutrala städer 2030. 

2. Kommunstyrelsen beslutar att ansöka om en förlängning av det 
befintliga arbetet med Klimatneutrala Växjö med tre månader, till 
årsskiftet 2024/2025. 

 
Kommunchefens skrivelse, daterad den 4 mars 2024, där följande 
sammanfattning framgår: Växjö kommun är en av 23 kommuner i 
Sverige som deltar i satsningen Klimatneutrala städer 2030, som bygger 
på utlysningar från Växjö kommun närmar sig nu slutet av omgång två 
av Klimatneutrala städer 2030. I befintlig satsning samverkar Växjö 
kommun med VKAB (VEAB, Vidingehem, Vöfab och Växjö Linnaeus 
Science Park), SSAM, Linnéuniversitetet och GodaHus. Arbetet består till 
stor del av genomförandet av energiplan och transportplan, men det har 
även bland annat finansierat utredningar hos såväl Växjö kommun som 
SSAM samt forskning på LNU. Under den pågående 
genomförandeperioden har Växjökonsortiet en budget på nästan 10 
miljoner kr, varav 50 procent i bidrag. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Hållbarhetschefen 
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§ 121 Dnr 2024-00068 
 

Ratificering av CEMR-deklarationen och anslutning 
till de nio nya artiklarna 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun, som ställde sig bakom 
den europeiska deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män 
på lokal och regional nivå (CEMR-deklaration) 2014, även ansluter sig 
deklarationen nio nya artiklar 31-39, beslutade av CEMR den 6 december 
2022, och inkludera dessa i kommunens fortsatta arbete.  
 
Bakgrund 
De europeiska kommun- och regionförbundens samarbetsorganisation  
Council of European Municipalities and Regions (CEMR), som samlar  
mer än 60 medlemsorganisationer i 40 länder, antog 2006 den  
europeiska deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män på  
lokal och regional nivå (CEMR-deklarationen). CEMR-deklaration är ett  
verktyg för kommuner och regioner att inom ramen för en  
sammanhållen och ambitiös strategi främja jämställdhet mellan kvinnor  
och män och integrera jämställdhetsperspektivet i det politiska  
beslutsfattandet och i alla delar av den praktiska verksamheten.  
År 2014 beslutade kommunstyrelsen att Växjö kommun ställa sig bakom  
CEMR- deklaration och uppdrog åt kommunchefen att underteckna  
den. Genom undertecknande anslöt sig Växjö kommun till  
deklarationens sex principer om jämställdhet och förband sig därmed  
att verka för ett förverkligande av dessa. Därutöver finns 30 artiklar som  
fungerar som ett stöd för hur man går från ord till handling. Växjö  
kommun har sedan undertecknandet av CEMR-deklaration arbetat med  
att beakta den genom kommunens Mångfaldsprogram som antogs 2015  
av kommunfullmäktige.  
 
Deklarationen som antogs 2006, uppdaterades i december 2022 framför 
allt med nio nya artiklar inom sakområden som tidigare täcktes 
otillräckligt eller inte alls. Den uppdaterade CEMR-deklarationen finns 
sedan januari 2024 översatt till svenska. De nio nya artiklarna är:  

1. jämställdhet är en drivkraft för hållbar utveckling och en 
förutsättning för att genomföra hållbarhetsmålen i Agenda 2030 
(artikel 31)  

2. könsbaserat våld omfattar cybervåld i alla dess former och att 
trakasserier, hot och våld i online-världen särskilt drabbar 
kvinnor och flickor (artikel 32)  
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3. hot och våld mot förtroendevalda och anställd personal ofta är 
könsrelaterat och i synnerhet riktas mot kvinnor (artikel 33)  

4. uppmärksamma särskilda behov på grund av multipel och 
intersektionell diskriminering och uppmuntra att stereotypa 
könsroller utmanas (artikel 34)  

5. modern teknologi möjliggör nya typer av flexibla arbetsplatser 
och distansarbete som kan underlätta för både kvinnor och män 
att förena yrkesliv, samhällsliv och privatliv – men också riskerar 
att öka omsorgsbördan och mängden obetalt hushållsarbete för 
kvinnor (artikel 35)  

6. använda digital teknik så att den ökar och inte minskar 
jämställdheten, det vill säga att kvinnor och flickor måste ha 
tillgång till digital teknik men också vara med i teknisk utveckling  
och styrning (artikel 36)  

7. kommunerna och regionerna har en viktig roll att spela i arbetet 
med att främja och trygga sexuell och reproduktiv hälsa och 
rättigheter (artikel 37)  

8. integrera åtgärder mot klimatförändringar som beaktar 
jämställdhet i det lokala beslutsfattandet och inkludera kvinnors 
perspektiv och erfarenheter vid utformningen och 
genomförandet av miljöpolitik och miljöplaner (artikel 38)  

9. beakta jämställdhetsaspekter i hanteringen av kriser och 
uppbyggnaden av civil beredskap (artikel 39)  

 
I januari 2024 skickade SKR:s styrelsen rekommendation till kommuner 
och regioner som tidigare har undertecknat CEMR-deklarationen att 
även ansluter sig till de nya artiklarna. I och med att Växjö kommun 
undertecknade CEMR-deklarationen före 2023 behöver kommunen inte 
ställa sig bakom hela deklarationen igen.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 114/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun, som ställde sig bakom 
den europeiska deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män 
på lokal och regional nivå (CEMR-deklaration) 2014, även ansluter sig 
deklarationen nio nya artiklar 31-39, beslutade av CEMR den 6 december 
2022, och inkludera dessa i kommunens fortsatta arbete.  
 
Kommunchefens skrivelse daterad den 19 februari 2024 där följande  
sammanfattning framgår:  
Den europeiska deklarationen för jämställdhet mellan kvinnor och män 
på lokal och regional nivå (CEMR-deklarationen) antogs 2006 och är ett 
verktyg för kommuner och regioner att inom ramen för en 
sammanhållen och ambitiös strategi främja jämställdhet mellan kvinnor 
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och män. Deklarationen innehöll sex principer om jämställdhet samt 30 
artiklar. Växjö kommun undertecknade CEMR-deklarationen 2014 och 
har sedan 2015 arbetat med att beakta den genom kommunens 
Mångfaldsprogram. Deklarationen som antogs 2006, uppdaterades i 
december 2022 nio nya artiklar inom sakområden som tidigare täcktes 
otillräckligt eller inte alls. Genom att ratificera och ansluta sig till de nio 
nya artiklarna säkerställs att Växjö kommun beaktar jämställdhet inom 
viktiga områden så som digitalisering, civil beredskap, cybervåld med 
mera. CEMR-deklarationen är ett väsentligt verktyg att använda sig av 
vid implementering av Plan för lika villkor.  
 
För att säkerställa att CEMR-deklarationen införlivas i kommunens  
arbete bör Växjö kommun:  
- öka kännedom inom organisation om CEMR-deklarationen  
- integrera CEMR-deklarationen i arbete med Plan för lika villkor 
 
Yrkanden 
Pernilla Wikelund (SD): Kommunstyrelsen avslår förslaget. 
 
Martin Edberg (S) med instämmande av Magnus P Wåhlin (MP): Bifall till 
arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Hållbarhetschefen 
 
För kännedom 
Alla förvaltningar och bolag  
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§ 122 Dnr 2023-00335 
 

Redovisning av uppdrag att ta fram förslag på 
former för ett externt klimatråd 

Kommunstyrelsens beslut 
1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna redovisningen.  

 
2. Kommunstyrelsen beslutar att inrätta ett klimatråd med 

Reglemente för externt klimatråd som grund.  
 
Bakgrund 
Vänsterpartiet föreslår i en motion till Växjö kommunfullmäktige att 
Växjö kommun ska inrätta ett råd med forskare från relevanta 
forskningsområden, med syftet att bidra med det senaste kunskapsläget 
samt att löpande analysera kommunens klimat- och hållbarhetsarbete. 
Förslaget är att rådet är kopplat till kommunstyrelsens 
hållbarhetsutskott.  
 
Kommunfullmäktige beslutade i § 94/2023 att bifalla motionen och ge 
kommunchefen i uppdrag att inrätta ett klimatråd. 
 
En utredning genomfördes efter kommunstyrelsens hållbarhetsutskott, 
den 7 november 2022, beslutat om att utreda frågan vidare. Till följd av 
det beslutades om uppdraget att fram förslag på former för ett 
klimatråd.  
 
Under 2023 har in- och omvärldsanalys skett samt dialoger förts med 
Linnéuniversitet för hur ett externt klimatråd ska formas vilket har 
landat i detta förslag. 
 
Beslutsunderlag 
Kommunstyrelsens hållbarhetsutskott har i § 14/2024 föreslagit 
följande: 

1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna redovisningen.  
2. Kommunstyrelsen beslutar att inrätta ett klimatråd med 

Reglemente för externt klimatråd som grund.  
 
Kommunchefen har i en skrivelse, daterad den 13 februari 2024  
redogjort för ärendet och lämnat förslag till beslut. Av skrivelsen  
framgår följande bedömning: Under en workshop den 4 oktober med  
hållbarhetsrepresentanter från Linnéuniversitet och Växjö kommun togs  
det slutgiltiga förslaget på former för ett klimatråd fram. Diskussioner  
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handlade framför allt om huruvida rådet ska ha en rådgivande eller  
granskande roll i linje med det nationella klimatpolitiska rådet. Därefter  
har ett reglemente tagits fram.  
 
Bedömningen har föregåtts av intern dialog mellan sakkunniga  
tjänstepersoner och dialog med representanter från Linnéuniversitet,  
inhämtande av information från andra kommuner. 
 
Den sammantagna bedömningen är att vi ser ett ömsesidigt intresse  
mellan Växjö kommun och Linnéuniversitetet att upprätta ett råd. Ett  
klimatråd som ska:  

- Oberoende granska hur klimatarbetet i Växjö ligger i linje med  
målsättningarna i Klimatkontraktet1 för att nå ett klimatneutralt  
Växjö 2030 och identifiera områden där omställningen behöver  
påskyndas.  

- Presentera och delge granskningen i en rapport en gång per år  
till kommunstyrelsens hållbarhetsutskott.  

- Ge rekommendation utefter granskning med förslag på vidare  
väg.  

 
Upprättandet av klimatråd sker med ett reglemente som grund.  
Lämpligen sker implementering först hösten 2024.  
 
-Rapport – förslag på former på ett klimatråd  
 
-Reglemente för externt klimatråd  
 
-Underlag för ledamot i externt klimatråd  
 
Yrkanden 
Pernilla Tornéus (M) med instämmande av Jon Malmqvist (KD), Christina 
Rosén (L) och Sofia Stynsberg (M): Kommunstyrelsen beslutar att 
återremittera ärendet till kommunchefen med syftet att kostnaderna för 
rådet ska minska  
 
Maria Garmer (V): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Pernilla Wikelund (SD):  

1. Kommunstyrelsen beslutar att godkänna redovisningen  
2. Kommunstyrelsen ger kommunchefen i uppdrag att säkerställa 

ett bra klimatarbete i kommunkoncernen 
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Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber frågar om ärendet ska avgöras idag eller 
återremitteras och konstaterar att ärendet ska avgöras idag.  
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på att ärendet ska avgöras idag. 
Nej för att rösta på att ärendet ska återremitteras 
 
Omröstningsresultat i frågan om återremiss 
Kommunstyrelsen beslutar att ärendet ska avgöras idag med 9 röster 
mot 6 röster för att ärendet ska återremitteras. 
 
Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)   Nej  
Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S)  Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Andreas Olsson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)   Nej  
Sofia Stynsberg (M)   Nej  
Suzanne Frank (M)   Nej  
Jon Malmqvist (KD)   Nej  
Christina Rosén (L)   Nej  
Pernilla Wikelund (SD)  Ja   
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  9 6  
 
 
Ordförande ställer sedan Maria Garmers yrkande mot Pernilla 
Wikelunds yrkande och konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt 
Maria Garmers yrkande. 
 
Omröstning begärs. 
 
Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
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Ja för att rösta på Maria Garmers yrkande 
Nej för att rösta på Pernilla Wikelunds yrkande 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt Maria Garmers yrkande med 8 röster 
mot en röst för Pernilla Wikelunds yrkande. 6 ledamöter avstår från att 
rösta. 
 
Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)    Avstår 
Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S)  Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Andreas Olsson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)    Avstår 
Sofia Stynsberg (M)    Avstår 
Suzanne Frank (M)    Avstår 
Jon Malmqvist (KD)    Avstår 
Christina Rosén (L)    Avstår 
Pernilla Wikelund (SD)   Nej  
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  8 1 6 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kommunchefen 
Hållbarhetschefen 
 
För kännedom 
Alla nämnder och bolagsstyrelser 
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§ 123 Dnr 2023-00517 
 

Försäljning av aktier i Företagsfabriken m.m. 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen noterar att överenskommelse om finansiering finns 
mellan Region Kronoberg och Växjö Linneaus Science Park AB avseende 
Företagsfabriken för fyra år från det datum avtalet undertecknas. 
 
Kommunstyrelsen ger därför kommunchefen i uppdrag att sälja 
kommunens aktier i Företagsfabriken till Växjö Linneaus Science Park 
AB.  
 
Bakgrund 
Kommunfullmäktige godkände den 21 november 2023, § 195 dnr 2023-
00517 att kommunen får sälja sina aktier i Företagsfabriken till Science 
Park. Beslut villkorades av att kommunstyrelsen skulle säkerställa att 
långsiktig finansiering av Företagsfabriken fanns. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 116/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen noterar att överenskommelse om finansiering finns 
mellan Region Kronoberg och Växjö Linneaus Science Park AB avseende 
Företagsfabriken för fyra år från det datum avtalet undertecknas.  
 
Kommunstyrelsen ger därför kommunchefen i uppdrag att sälja 
kommunens aktier i Företagsfabriken till Växjö Linneaus Science Park 
AB. 
 
 
Kommunchefen har i en skrivelse, den 20 mars 2024, redogjort för 
ärendet och lämnat förslag till beslut. Av skrivelsen framgår följande: 
 
Kommunen har förhandlat med Region Kronoberg om den framtida 
finansieringen. I ett första skede går regionen in med drygt 1,1 miljoner 
kronor årligen i fyra år räknat från när Science Park förvärvat samtliga 
aktier i Företagsfabriken. Det pågår därtill samtal mellan kommunen och 
regionen kring ännu mer långsiktig finansiering av företagsfabriken. 
 
Den finansiering som nu finns bedöms tillräckligt långsiktig för att 
kommunen ska kunna sälja sina aktier i enlighet med 
kommunfullmäktiges beslut så att sammanslagningen av Science Park 
och Företagsfabriken kan påbörjas och synergieffekter uppstå. 
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Beslutet skickas till 
 
För åtgärd 
Kommunchefen 
 
För kännedom 
Region Kronoberg 
Linnaeus University Development AB 
Växjö Linneaus Science Park AB 
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§ 124 Dnr 2024-00040 
 

Yttrande över Regeringskansliets remiss av 
promemorian Åtgärder för en bättre 
bostadsförsörjning  

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun lämnar följande yttrande 
över remissen: 
 
Förslaget om Bättre förutsättningar för barnfamiljer att blir godkända 
som hyresgäster 
Växjö kommun ställer sig positiv till förslaget om att det ska bli 
obligatoriskt för kommuner att under vissa förutsättningar 
tillhandahålla hyresgarantier till barnfamiljer. Förslaget anses vara 
positivt utifrån ett barnperspektiv och utifrån ett 
jämställdhetsperspektiv. 
 

Bedömningen är att villkoren för att beviljas hyresgaranti är rimliga och i 
stort i enlighet med de villkor som Växjö kommun ställer redan idag. 
Däremot är kommunens nuvarande målgrupp för hyresgarantier 
personer som bedöms ha ekonomiska förutsättningar att utan 
försörjningsstöd betala sin hyra. Skälet till detta är att särskilja 
målgruppen för hyresgarantier från målgruppen som har rätt till bistånd 
för sitt boende, att uppfylla kraven för att beviljas statligt bidrag för 
insatsen enligt förordning (2007:623) om statligt bidrag för kommunala 
hyresgarantier samt att komma till rätta med flera problem som 
kommunen erfarit när insatsen beviljas samtidigt som försörjningsstöd. 
 

Växjö kommun anser därför att borttagandet av villkoret om att 
målgruppen ska ha ekonomiska förutsättningar att utan försörjningsstöd 
betala sin hyra bör behandlas särskilt som en aspekt i promemorians 
förslag. 
 

Förslaget angående Tydligare förutsättningar för behovsinriktad 
kommunal bostadsförmedling samt Bättre planberedskap och ökad 
samordning 
Växjö kommun uppfattar att vi med hjälp av vårt kommunala 
bostadsbolag löser situationen för barnfamiljer och att det är den mest 
prioriterade gruppen. Särskilt nu när det finns gott om lägenheter är det 
inget problem. Men svårt när det är bostadsbrist och det har kommunen 
ingen plan för hur vi ska hantera. 
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Tidigare tog de privata ett större ansvar med att lösa boende för utsatta 
grupper men inte längre. 
 

Växjö kommun anser likt SKR, som avstyrker de föreslagna 
förändringarna i lagen om riktlinjer för kommunala markanvisningar, 
och anser att riktlinjerna för kommunala markanvisningar inte har till 
syfte att vara det dokument där kommunen redovisar hur man avser att 
arbeta med markfrågorna för en hållbar bostadsförsörjning. Kommunen 
anser även likt Boverket att en specialreglering i fråga om bostäder hör 
hemma i en vägledning eller liknande och inte i riktlinjer för 
markanvisning. 
 

En genomgripande svårighet med att koppla riktlinjer för markanvisning 
med det kommunala bostadsförsörjningsansvaret är att säkerställa att 
det tillskapas bostäder till dem som verkligen behöver dom och till en 
prisnivå som gör det möjligt för de behövande grupper att kunna ta del 
av dessa. 
 

Förändringarna som föreslås i lagen om kommunernas 
bostadsförsörjningsansvar (2000:1383) gäller i huvudsak att 
kommunerna numera ska behöva redogöra för behovet av tillskott av 
bostäder samt utöka samverkan med andra berörda kommuner och 
samråda i frågor som gäller bostadsförsörjningen. Med "redogöra för 
tillskottet av bostäder" verkar man avse att det ska kvantifieras utifrån 
den analys som kommunen gör/ska göra. 
 

I grunden är ändringarna inte speciellt stora jämfört med tidigare 
skrivningar och från kommunens sida uppskattas att det inte kommer få 
en så stor påverkan då vår bostadsförsörjningsplan och 
bostadsförsörjningsanalys redan innehåller många av de delar och 
förslag på förändringar som nu föreslås. 
 

Ett par saker kan dock behöva ändras/läggas till/förbättras i 
kommunens bostadsförsörjningsplan och analys om lagförslagen antas. 
Vad det gäller att "redogöra för behovet av tillskott av bostäder" så 
kvantifierar Växjö kommun för närvarande inte behovet av bostäder med 
en direkt siffra utan relaterar behovet till befolkningstillväxten och det 
rådande bostadsmarknadsläget. Att "hårdkoda" en sådan siffra kan man 
ju tycka vad man vill om men om det står så i lagtexten så behöver vi nog 
lägga till något om det. (läs den som åsyftades i promemorian nedan) 
 

”Med förslaget i denna promemoria kommer varje kommun att ställas 
inför uppgiften att i handlingsplanen redogöra för en bedömning om 
behovet av tillskott av bostäder i kommunen. Det innebär att kommunen 
ska redogöra för i vilken mån det finns ett behov av tillskott på bostäder 
och hur stort det behovet i så fall är. Det är en kvantitativ uppgift baserad 
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på de analyser som kommunen ska genomföra avseende demografisk 
utveckling, marknadsförutsättningar och vilka bostadsbehov som inte 
tillgodoses på den lokala bostadsmarknaden, en analys som i sin tur ska 
genomföras med stöd av ett underlag som Boverket förser kommunen 
med”. 
 

Vad det gäller kravet/ändringen till "en tydligare kommunal 
samordning" så anser kommunen att det inte bör ligga på en kommunal 
nivå utan detta bör hanteras på en regional nivå. Kommunerna kan dock 
redovisa hur man beaktat samordningsbehovet men bör inte "tvingas in" 
i en samverkan/samordning med andra kommuner. Det riskerar att 
både försvåra och förlänga bostadsförsörjningsarbetet samt göra det 
onödigt komplext. 
 

I nuläget sker dock ingen samverkan/samordning mellan Växjö eller 
några andra kommuner i bostadsförsörjningsarbetet. Men kommunen 
lämnar ju till exempel ut ÖP och bostadsförsörjningsplan och analys på 
remissrundor där andra aktörer kan inkomma med synpunkter. 
 
Bakgrund 
Växjö kommun har lämnats möjlighet att yttra sig över 
Regeringskansliets remiss av promemorian Åtgärder för en bättre 
bostadsförsörjning.  
 

Ärendet har beretts på tjänstemannanivå med representanter från 
kommunledningsförvaltningen, samhällsbyggnadsförvaltningen och 
Vidingehem (som inte hade några synpunkter). 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 108/2024 lämnat förslag till yttrande till 
kommunstyrelsen. 
 
Nämnden för arbete och välfärd har i § 40/2024 yttrat sig i ärendet. 
 
Beslutet skickas till 
Landsbygds- och infrastrukturdepartementet 
 

För kännedom 
Nämnden för arbete och välfärd 
Förvaltningschef samhällsbyggnadsförvaltningen 
Avdelningschef lokalförsörjningsavdelningen 
Växjö Kommunföretag AB 
Vidingehem AB 
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§ 125 Dnr 2024-00136 
 

Yttrande över Justitiedepartementets remiss av 
utkast till lagrådsremiss Förbättrade levnadsvillkor 
för utlänningar med tillfälligt skydd 

Kommunstyrelsens beslut 
Växjö kommun ställer sig bakom behovet att levnadsvillkoren för 
utlänningar med tillfälligt skydd behöver förbättras. Det tillfälliga skydd 
enligt massflyktsdirektiv som nu gäller var just ett tillfälligt skydd och 
när två år passerat sedan Rysslands olagliga invasion av Ukraina och 
kriget ännu inte har upphört, finns behovet att se över rådande 
regelverk och underlätta för de individer som lever med tillfälligt skydd i 
Sverige.  
 
Föreliggande förslag har däremot stora brister och oklarheter och det 
finns en risk att detta skulle få stora konsekvenser såväl på individerna 
som berörs, som på kommunernas ekonomi.  
 
Konsekvenserna av förslaget skulle dock behöva utredas närmare och 
den korta svarstiden som remissinstanserna fått att hantera remissen 
möjliggör inte den fördjupade analys som skulle behövas.  
 
Med hänvisning till detta avvisar Växjö kommun förslaget i sin helhet. 
 
Bakgrund 
Regeringen har presenterat en lagrådsremiss gällande Förbättrade 
levnadsvillkor för utlänningar med tillfälligt skydd. Förslagen syftar till 
att ge flyktingar från Ukraina som levt i Sverige med tillfälligt skydd 
större möjligheter att etablera sig på arbetsmarknaden på ett 
ändamålsenligt och samhällsekonomiskt effektivt sätt genom att bli 
folkbokförda. Växjö kommun har ombetts yttra sig om föreliggande 
förslag. 
 
Växjö kommun har tagit emot ett stort antal skyddsbehövande från 
Ukraina sedan Massflyktsdirektivet infördes. Redan tidigt var Växjö 
kommun kritiska till bedömningen som initialt gjordes att 
skyddsbehövande inte hade rätt till Sfi, folkbokföring, vård och andra 
insatser. Växjö kommun lyfte tidigt att ukrainares tillgång till utbildning, 
försörjning och stöd för att komma ut i jobb behöver förbättras om 
vistelsen i Sverige blir längre än tillfällig. Genom projekt riktade till 
målgruppen har undantag kunnat göras och de som varit bosatta i Växjö 
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kommun har sedan lång tid kunnat ta del av Sfi och andra insatser för 
att komma närmare arbetsmarknaden. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 118/2024 föreslagit följande: 
Kommunstyrelsen beslutar att Växjö kommun lämnar yttrande enligt 
kommunchefens förslag i skrivelse daterad 2024-03-25. 
 
Kommunchefen redogör i en skrivelse, den 25 mars 2024 för ärendet 
och lämnar följande förslag till yttrande: 
Växjö kommun ställer sig bakom behovet att levnadsvillkoren för 
utlänningar med tillfälligt skydd behöver förbättras. Det tillfälliga skydd 
enligt massflyktsdirektiv som nu gäller var just ett tillfälligt skydd och 
när två år passerat sedan Rysslands olagliga invasion av Ukraina och 
kriget ännu inte har upphört, finns behovet att se över rådande 
regelverk och underlätta för de individer som lever med tillfälligt skydd i 
Sverige.  
 
Föreliggande förslag har däremot stora brister och oklarheter och det 
finns en risk att detta skulle få stora konsekvenser såväl på individerna 
som berörs, som på kommunernas ekonomi.  
 
Konsekvenserna av förslaget skulle dock behöva utredas närmare och 
den korta svarstiden som remissinstanserna fått att hantera remissen 
möjliggör inte den fördjupade analys som skulle behövas.  
 
Med hänvisning till detta avvisar Växjö kommun förslaget i sin helhet. 
 
 
Beslutet skickas till 
Justitiedepartementet 
 
För kännedom 
Hållbarhetschefen 
Nämnden för arbete och välfärd 

 



 Sammanträdesprotokoll 
Kommunstyrelsen 
2024-04-02 

 

   

 

Ordförandes signatur Justerares signatur Utdragsbestyrkande  

   40 (50) 

 

§ 126 Dnr 2023-00325 
 

Val av ordförande till landsbygdsrådet 

Kommunstyrelsens beslut 
Kommunstyrelsen beslutar att utse Tomas Thornell (S) till ordförande i 
landsbygdsrådet. 
 
Bakgrund 
Kommunstyrelsen beslutade i § 91/2024 om ledamöter i 
landsbygdsrådet, men ingen ordförande utsågs.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 106/2024 föreslagit att kommunstyrelsen utser 
Tomas Thornell (S) till ordförande i landsbygdsrådet.  
 
-Kommunchefens skrivelse daterad 2024-03-20 
 
 
Beslutet skickas till 
 
För kännedom 
Landsbygdsutvecklaren 
Tomas Thornell 
Förtroendemannaregistret 
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§ 127 Dnr 2024-00003 
 

Årsredovisning 2023 för Växjö kommun 

Kommunstyrelsens förslag 
1. Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2023.  

 
2. Kommunfullmäktige godkänner avsättning till  

resultatutjämningsreserven (RUR) med 93 miljoner kronor av 
årets resultat.  
 

3. Kommunfullmäktige beslutar att vid avstämning av 
kommunallagens balanskrav kommande år kan ackumulerade 
överskott justerade enligt balanskravet till och med år 2023 på 1 
823 miljoner kronor (utöver medel avsatta till RUR) användas till 
att möta eventuella tillfälliga intäktsminskningar eller 
kostnadsökningar med hänvisning till synnerliga skäl.  
 

4. Kommunfullmäktige beslutar att nämnders och styrelsens egna  
kapital omförs i enlighet med bilaga ”Specifikation balansering av  
2023 års resultat”.  

 
Bakgrund 
Växjö kommuns resultat för år 2023 uppgår till 155 miljoner kronor och  
kommunkoncernens totala resultat uppgår till 57 miljoner kronor.  
 
Resultatet för år 2023 förklaras huvudsakligen av ett högt utfall av  
skatteintäkter, utjämning och generella statsbidrag för perioden.  
Orsakerna till den höga resultatnivån är en kombination av flera orsaker  
där positiva skatteavräkningar och regleringsbidrag från staten påverkat  
året positivt. På kostnadssidan märks effekter av höga  
pensionskostnader, avsättning för sjörestaurering samt särskilda  
satsningar som gjorts under året. En övergripande analys av  
kommunens kostnadsutveckling visar att ett flertal kostnadsslag ökar till  
följd av en högre inflationstakt.  
 
Gemensam finansiering redovisar en avvikelse mot budget på 54  
miljoner kronor och nämnderna en positiv avvikelse på 76 miljoner  
kronor.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 99/2024 föreslagit följande: 

1. Kommunfullmäktige godkänner Årsredovisning 2023.  
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2. Kommunfullmäktige godkänner avsättning till 
resultatutjämningsreserven (RUR) med 93 miljoner kronor av 
årets resultat.  

3. Kommunfullmäktige beslutar att vid avstämning av 
kommunallagens balanskrav kommande år kan ackumulerade 
överskott justerade enligt balanskravet till och med år 2023 på 1 
823 miljoner kronor (utöver medel avsatta till RUR) användas till 
att möta eventuella tillfälliga intäktsminskningar eller 
kostnadsökningar med hänvisning till synnerliga skäl.  

4. Kommunfullmäktige beslutar att nämnders och styrelsens egna 
kapital omförs i enlighet med bilaga ”Specifikation balansering av 
2023 års resultat”.  

 
Kommunchefen redogör i en skrivelse, daterad den 20 mars 2024 för  
ärendet och lämnar förslag till beslut. 
 
Bilaga 1: Årsredovisning 2023 för Växjö kommun  
 
Bilaga 2: Specifikation balansering av 2023 års resultat 
 
 
Beslutet skickas till 
Kommunens revisorer 
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§ 128 Dnr 2023-00421 
 

Motion om översyn av kommunala riktlinjer för 
byggnation av jordbruksmark - Jon Malmqvist (KD) 
och Lars-Göran Svensson (M) 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige besvarar motionen med att 
samhällsbyggnadsnämnden redan arbetar med en översyn av de i 
översiktsplanen antagna riktlinjerna för byggande på jordbruksmark för 
enstaka byggnader. 
 
Bakgrund 
Jon Malmqvist (KD) och Lars-Göran Svensson (M) har inkommit med en  
motion som föreslår att kommunchefen ska få i ”uppdrag att göra en  
översyn av Växjö kommuns regler rörande nybyggnation på  
jordbruksmark”.  
 
Riktlinjer för byggande på jordbruksmark antogs 2021-01-28 § 7 av 
dåvarande byggnadsnämnden. Riktlinjerna uppdaterades under 2021 och 
arbetades sedan in i kommunens översiktsplan som antogs av 
kommunfullmäktige 2021- 12-14 § 240.  
 
I motionen föreslås förvaltningen att se över och förtydliga reglementet. 
Detta för att underlätta för både sökande, handläggande tjänstepersoner 
och beslutande politiker. Särskilt två kriterier föreslås ses över och 
förtydligas.  
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 105/2024 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige besvarar motionen med att  
samhällsbyggnadsnämnden redan arbetar med en översyn av de i  
översiktsplanen antagna riktlinjerna för byggande på jordbruksmark för  
enstaka byggnader.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har i § 34/2024 yttrat sig över motionen. 
 
Yrkanden 
Jon Malmqvist (KD) med instämmande av Pernilla Wikelund (SD): 
Kommunfullmäktige bifaller motionen.  
 
Otto Lindlöf (S): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
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Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
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§ 129 Dnr 2024-00185 
 

Nytt ägardirektiv Huseby Bruk AB 

 
Ärendet utgår vid dagens sammanträde. 
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§ 130 Dnr 2024-00152 
 

Förslag om felparkeringsavgifter samt månadskort 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige fastställer de nya avgiftsnivåerna efter justeringar 
enligt samhällsbyggnadsförvaltningens skrivelse, daterad den 19 februari 
2024. 
 
Bakgrund 
I lagen om felparkeringsavgift (1976:206) föreskrivs det att regeringen får 
ange det högsta och det lägsta belopp som felparkeringsavgifter får 
fastställas till. Beloppen får därvid varieras med hänsyn till skilda slag av 
parkeringsöverträdelser. Avgiftens belopp fastställs av regeringen eller 
den myndighet eller kommun som regeringen bestämmer. I 
förordningen om felparkeringsavgift (1976:1128) anges det att kommunen 
fastställer felparkeringsavgiftens belopp. Avgiftens belopp får dock 
fastställas till lägst 75 kronor och högst 1 300 kronor.  
 
Idag utförs en subvention för personer som löser månadskort. 
Subventionen behöver ändras. 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 100/2024 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige fastställer de nya avgiftsnivåerna efter justeringar 
enligt samhällsbyggnadsförvaltningens skrivelse, daterad den 19 februari 
2024.  
 
Samhällsbyggnadsnämnden har i § 36/2024 lämnat förslag på 
felparkeringsavgifter samt kostnad för månadskort. 
 
-Samhällsbyggnadsförvaltningens skrivelse, daterad den 19 februari  
2024 där följande framgår: Växjö kommun har varit och är i en expansion  
det medför omfattande tryck på kommunens gator, torg och övriga  
parkeringsytor. För att upprätthålla de trafik- och parkeringsregler som  
gäller på gatorna i Växjö kommun behöver felparkeringsavgifter tas ut av  
de trafikanter som inte följer trafikreglerna. Avgiftsbeloppet bör inte  
vara för lågt i förhållande till ordinarie parkeringsavgifter eftersom det  
kan leda till att efterlevnaden av parkeringsreglerna minskar samt att  
tillgängligheten till parkeringsplatserna blir sämre. Växjös gator används  
i konkurrens med många trafikantgrupper. Ett viktigt uppdrag för  
samhällsbyggnadsnämnden är att förbättra framkomligheten, säkerställa  
trafiksäkerhet och öka tillgänglighet. För att ordna trafiken är  
avgiftsuttaget för felparkering ett viktigt verktyg. Senaste förändringen  
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av felparkeringsavgifter i Växjö kommun var 2005. Föreslagna  
justeringar ligger i paritet med övriga orter i Växjös storlek. 

1. Ej tillstånd för rörelsehindrade höjs från 1000 kr till 1300 kr  
2. Allvarliga förseelser som är trafik farligt, tex 10 meter inom  

korsning, stannande förbud höjs från 800 kr till 1000 kr  
3. Trafikstörande eller hindrande uppställningar med  

parkeringsförbud höjs till från 400kr till 800kr  
4. Mindre trafikstörande åtgärder som tex ej erlagt avgift höjs från  

400 kr till 600 kr  
5. Höja avgiften för månadskort till 800 kr 

 
För att främja andra transportsätt än bil behövs en ändring av priset på  
månadskorten för bilparkering, idag kostar ett månadskort 650 kronor i  
zon 2 det är en subvention med ca 8 kronor per dag. Denna subvention  
behövs plockas bort för att vi ej ska subventionera parkering utan ta ut  
den faktiska kostnaden för vad en parkering kostar. Detta gör att vi  
framhäver andra trafikantsätt som gång cykel och kollektivtrafik.  
Produkten månadskort ska vara kvar för att göra det enklare för de  
parkörer som är i behov att ta bilen in till zon 2.  
 
Yrkanden 
Jon Malmqvist (KD) med instämmande av Sofia Stynsberg (M) och 
Christina Rosén (L): Kommunfullmäktige fastställer de nya 
felparkeringsavgifterna efter justeringar enligt 
samhällsbyggnadsförvaltningens skrivelse, daterad den 19 februari 2024 
och fastställer avgiften för månadskort till 650 kronor. 
 
Pernilla Wikelund (SD): Kommunfullmäktige avslår 
samhällsbyggnadsnämndens förslag. 
 
Maria Garmer (V): Bifall till arbetsutskottets förslag. 
 
Beslutsordning 
Ordförande Malin Lauber (S) ställer yrkandena mot varandra och 
konstaterar att kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets 
förslag. 
 
Omröstning begärs. 
 
Ordförande utser arbetsutskottets förslag till huvudförslag och ställer 
därefter Jon Malmqvists yrkande mot Pernilla Wikelunds yrkande för att 
utse motförslag. Ordförande konstaterar att Jon Malmqvists yrkande ska 
vara motförslag. 
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Kommunstyrelsen godkänner följande omröstningsordning: 
Ja för att rösta på arbetsutskottets förslag. 
Nej för att rösta på Jon Malmqvists yrkande 
 
Omröstningsresultat 
Kommunstyrelsen beslutar enligt arbetsutskottets förslag med 8 röster 
mot 6 röster för Jon Malmqvists yrkande. En ledamot avstod från att 
rösta. 
 
Ledamöter       Tjänstgörande 

ersättare 
Ja Nej Avstår 

Maria Garmer (V)  Ja   
Pernilla Tornéus (M)   Nej  
Tomas Thornell (S)  Ja   
Julia Berg (S)  Ja   
Martin Edberg (S)  Ja   
Otto Lindlöf (S)  Ja   
Magnus P Wåhlin (MP)  Ja   
Andreas Olsson (C)  Ja   
Anton Olsson (M)   Nej  
Sofia Stynsberg (M)   Nej  
Suzanne Frank (M)   Nej  
Jon Malmqvist (KD)   Nej  
Christina Rosén (L)   Nej  
Pernilla Wikelund (SD)    Avstår 
Ordförande Malin Lauber 
(S) 

 Ja   

Summa:  8 6 1 
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§ 131 Dnr 2024-00183 
 

Antagande av reglemente för kommunens revisorer 

Kommunstyrelsens förslag 
Kommunfullmäktige antar reglemente för kommunens revisorer enligt 
bifogat förslag daterat 2024-03-14.  
 
Bakgrund 
Kommunens revisorer har i § 46/2024 beslutat följande: 

1. Kommunens revisorer godkänner revideringen av Reglemente för 
kommunens revisorer. 

2. Kommunens revisorer beslutar att skicka revideringen vidare till 
kommunfullmäktige för antagande. 

 
Reglementet har reviderats till nuvarande organisationsstruktur och 
arbetssätt. De ändringar som föreslås har grund i kommunallagen och 
revisorernas arbetsordning 
 
Beslutsunderlag 
Arbetsutskottet har i § 117/2024 föreslagit följande: 
Kommunfullmäktige antar reglemente för kommunens revisorer enligt 
bifogat förslag daterat 2024-03-14.  
 
-Kommunens revisorers beslut i § 46/2024  
 
-Förslag till reglemente för kommunens revisorer, daterad den 14 mars  
 2024 
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§ 132 Dnr 297092 
 

Övrigt 

Ordförande Malin Lauber (S) informerar om ett kommande Direktmöte i 
Braås samt ett informationstillfälle för allmänheten om simhallen. 
 

 
 


